
 
Danske Radiologers Organisation          

 
Referat af bestyrelsesmøde januar 2025 
 
Afholdt den 30. januar 20245 kl. 12.30– 13.30 Radisson Blu, København 
 
Deltagere: 
 

Peter Recke PR Formand 
Kristoffer Lindskov Hansen NK Næstformand og sekretær 
Andreas Brandt AB Kasserer 
Thomas Bjerre TB Medlem 
Peter Hansen PH Medlem 

 
Alle bestyrelsesmedlemmer deltog i mødet. 
------------------------------------------------------------------------------- 
 

Dagsorden Referat 

1. Valg af dirigent og referent 

KH blev valgt som dirigent og referent. Dagsordenen 
blev godkendt. 

2. Referat fra sidste 
bestyrelsesmøde/GF 
 

Er gennemlæst og godkendt.  

3. Planlægning for resten af året 

GF og efterfølgende bestyrelsesmøde aftales til d. 
10/06/25 kl. 16.00 på Amager Røntgenklinik. 
Aftaler til den tid hvad der skal ske i efteråret og evt. 
session til DRS årsmøde 2026. 

4. GF 

GF og efterfølgende bestyrelsesmøde aftales til d. 
10/06/25 kl. 16.00. 

5. Status i regionerne og i praksis 

Stop for ansættelser i Region H. Sektra Pacs kører bedre 
end Agfa Pacs, og radiologer i Region H. er tilfredse. 
Det er ikke længere muligt at henvise til MR knæ og ryg 
i almen praksis. Det betyder dog at kiropraktikere i stedet 
henviser samme pt. til MR-undersøgelser men med 
ustrukturerede henvisninger. Der er sendt spg. og 
modtaget svar desangående (se punkt 6) 
Overregional styregruppe skal kigge på mulighed for 
deling af billeder og beskrivelser mellem regioner og 
privat praksis og private hospitaler. PR og TB skal sidde 
med i styregruppen. 

6. Spørgsmål til politiker angående 
kiropraktikere beskrivelse af 
røngentoptagelser 

Reduktion af MR-undersøgelser henvist fra almen 
praksis kan hurtigt ende som en opgaveglidning fra 
radiologer til kiropraktorer med risiko for faglig 
udvanding. Det ses af bestyrelsen som en spareøvelse 
med en risiko for, at det ender som et fordyrende tiltag 
pga. nødvendige second opinion hos radiologiske 
speciallæger.  
Der er sendt spg. til Sofie Løhde angående dette. Det 
modtaget svar fra ministeren viser, at det ikke ses som et 
problem. Spg. og svar er delt med Dansk Selskab for 
Muskuloskeletal Radiologi.  
 



6. Eventuelt 
Intet til dette punkt. 

 
København, den 30/01-25 


